
Dla rozwoju infrastruktury i środowiska

1. Przeglądając dane dotyczące po-
stępu prac ze stycznia tego roku i te 
najbardziej aktualne łatwo można 
się doliczyć, że ilość kilometrów 
sieci kanalizacyjnej w stosunku do 
początku roku wydłużyła się niemal 
o 160 km a sieci wodociągowej o po-
nad 10 km. Czy jest to według Pana 
zadowalający wynik? 
Jak najbardziej. W bieżącym roku praco-
wało około 300 brygad, a roboty prowa-
dzone były w kilkudziesięciu miejscach 
naraz. Cała ilość 1355 kilometrów sieci 
kanalizacyjnej i wodociągowej, która po-
wstanie w ramach żywieckiej inwestycji 
to dystans z Żywca nad morze i z po-
wrotem. Przyglądając się obecnemu za-
awansowaniu można stwierdzić, że nad 
morze już dojechaliśmy teraz będziemy 
wracać. Wiele prac budowlano-monta-
żowych w gminach zostało wykonanych 
i są już także pierwsze podłączenia do 

głównych sieci, dlatego uważam, że 
mijający rok można zaliczyć do udanych. 

2. Z powodu braku opadów coraz 
więcej mieszkańców Żywiecczyzny 
ma problem z dostawą wody. Czy 
realizacja Projektu „Oczyszczanie 
ścieków na Żywiecczyźnie – Faza II” 
może w przyszłości stanowić rozwią-
zanie takiego problemu? 
Oczywiście, w tych gminach w których 
realizujemy budowę sieci wodociągowej, 
z pewnością mieszkańcy w momencie, 
gdy studnia wysycha nie będą musieli się 
bać braku wody. Niemniej jednak, trzeba 
stwierdzić, że wody nadającej się do spo-
życia jest coraz mniej dlatego ważne jest 
jej racjonalne wykorzystywanie i dbanie 
o te zasoby.   

3. Pomimo, że moda na ekologię 
już na dobre zadomowiła się u nas, 

to jednak wciąż niektórzy nie chcą 
nawet słyszeć np. o przydomowych 
oczyszczalniach, bo szambo chodź 
dziurawe jest naprawdę tanie 
w utrzymaniu. 
To niewiedza jest głównym powodem 
dla którego ludzie decydują się zanie-
czyszczać własne miejsce zamieszka-
nia, dlatego tak ważne prowadzenie jest 
działań informacyjno-edukacyjnych, 
które również realizujemy w ramach 
Projektu. Świadomość ekologiczna to 
nie jest coś, co można zbudować w jeden 
tydzień, do tego potrzeba czasu. Dzię-
ki unijnemu wsparciu mamy możliwo-
ści realizowania na szeroką skalę przed-
sięwzięć dotyczących ochrony środowi-
ska – właśnie takich jakim jest program 
„Oczyszczanie ścieków na Żywiecczyźnie 
– Faza II”. Dzięki tej inwestycji 11 samo-
rządów gminnych, poprzez budowę sieci 
kanalizacyjnej i wodociągowej stwarzają  

odpo-
wied-
nie wa-
runki do 
wypraco-
w y w a n i a 
proekolo -
g i c z n y c h 
n a w y -
ków wśród 
m i e s z k a ń -
ców. A co się 
tyczy kosz-
tów, to z pew-
nością wszyst-
kim przedstawi-
cielom gmin i spół-
ek operatorskich, bę-
dzie zależeć na tym by 
wydatki ponoszone przez 
osoby, które są podłączone 
do tych sieci były jak najniższe.
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